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PROTOKÓŁ  NR  LXII/10 

z LIX  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  III  KADENCJI 
 

(10.11.2010 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

1. Otwarcie sesji godz. 10
00

 – radny Michał Czarski, Przewodniczący 

Sejmiku. 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – witam tradycyjnie gości 

przybyłych na dzisiejszą sesję. Część podsumowująca sesję odbędzie się około 

godz. 13
00

. Witam Państwa Radnych, Zarząd Województwa Śląskiego z 

Panem Marszałkiem Bogusławem Śmigielskim na czele. Jest z nami Pan 

Minister Adam Zdziebło – witamy ! 

 

 

wyznaczenie radnych do komisji skrutacyjnej: 

 

1) radny Tomasz Wrona, 

2) radny Wiesław Maras. 

 

 

- radny Wiesław Maras – na 48 radnych obecnych 34. 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – zatem quorum mamy 

zapewnione. 

 

 

Radni nieobecni (według listy): Paweł Kaleta, Marcin Kędracki, Grzegorz 

Szpyrka, Piotr Zienc. 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LVI, LVII i LVIII sesji Sejmiku. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Rozporządzenia Rady 

Ministrów w sprawie programu zawierającego zadania rządowe służące 
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realizacji inwestycji celu publicznego w zakresie rozwoju sieci przesyłowych 

elektroenergetycznych (druk III/1015). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Nauki i Szkolnictwa 

Wyższego z wnioskiem o połączenie z dniem 1 września 2011 roku 

Kolegium Pracowników Służb Społecznych w Czeladzi, Kolegium 

Nauczycielskiego w Bytomiu oraz Zespołu Nauczycielskich Kolegiów 

Języków Obcych w Sosnowcu w Państwową Wyższą Szkołę Zawodową z 

siedzibą w Czeladzi (druk III/1009). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny prawa własności nieruchomości na rzecz Państwowej Wyższej 

Szkoły Zawodowej w Czeladzi z dniem jej utworzenia (druk III/1019). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Śląskiego na 

2010 rok (druk III/1011). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Śląskiego na 

2010 rok (druk III/1021). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 

2010 rok (druk III/1022). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie przychodów i kosztów 

zakładów budżetowych, gospodarstwa pomocniczego oraz dochodów i 

wydatków rachunku dochodów własnych jednostek na 2010 rok (druk 

III/1008). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/45/2/2009 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 17 grudnia 2009 roku w sprawie budżetu 

Województwa Śląskiego na rok 2010 w zakresie przychodów i wydatków 

Wojewódzkiego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i 

Kartograficznym (druk III/1014). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/56/12/2010 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 września 2010 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność 

Województwa Śląskiego w użytkowaniu Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego Nr 1 im. prof. Józefa Gasińskiego w Tychach (druk 

III/1013). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na 

nieruchomości stanowiącej własność Województwa Śląskiego w 

użytkowaniu SPZOZ Państwowego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie 

Chorych w Rybniku (druk III/1020). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kuźnia 

Raciborska na zabezpieczenie wkładu własnego związanego z realizacją 

zadania pod nazwą: Południowo-Zachodni Szlak Cystersów w ramach 

Działania 6.4 Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka Inwestycje 

w produkty turystyczne o znaczeniu ponadregionalnym na terenie 

Cysterskich Kompozycji Krajobrazowych Rud Wielkich w Rudach (druk 

III/1012). 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2010 roku pomocy finansowej 

Gminie Pszczyna na wkład własny do zadania pod nazwą: Renowacja 

Kompleksu Zamkowego w Pszczynie obejmującego budynki stajni 

książęcych wraz z infrastrukturą towarzyszącą (druk III/1017). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Gminy 

Miasta Częstochowy udziału Województwa Śląskiego 174/1000 

we współwłasności nieruchomości, położonej w Częstochowie przy ulicy 

Bór 61, za cenę niższą niż wartość rynkowa tego udziału (druk III/1006). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu rozwoju bazy sportowej 

(druk III/1016). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Repty Górnośląskiego Centrum Rehabilitacji 

im. gen. Jerzego Ziętka w Tarnowskich Górach (druk III/1005). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szpitala Chorób Płuc w 

Orzeszu (druk III/1010). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego programu działalności 

oraz projektu planu finansowego na 2011 rok Śląskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Częstochowie (druk III/1018). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Częstochowa (druk 

III/1007). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie powołania w skład Rady Śląskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia (druk III/902). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Rządu RP, Komisji 

Europejskiej oraz Komitetu Regionów Unii Europejskiej (druk III/1023). 

25. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

26. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – w dniach 4 i 9 listopada 

br. Zarząd Województwa przesłał dodatkowe projekty uchwał w sprawie: 

przystąpienia Województwa Śląskiego do Europejskiego Ugrupowania 

Współpracy Terytorialnej TRITIA z ograniczoną odpowiedzialnością (druk 

III/1024), zmiany budżetu Województwa Śląskiego na 2010 rok (druk 

III/1025), poparcia inicjatywy ustanowienia Nagrody i organizacji 

Ogólnopolskiego Konkursu Dziennikarskiego im. Krystyny Bochenek (druk 

III/1026), przyjęcia Programu współpracy Województwa Śląskiego z 

organizacjami pozarządowymi na rok 2011 (druk III/1027). Czy są inne 

zgłoszenia ? … Nie ma ! 

 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia Województwa Śląskiego do Europejskiego Ugrupowania 

Współpracy Terytorialnej TRITIA z ograniczoną odpowiedzialnością (druk 

III/1024): 
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za  30 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Województwa Śląskiego na 2010 rok (druk III/1025): 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

poparcia inicjatywy ustanowienia Nagrody i organizacji Ogólnopolskiego 

Konkursu Dziennikarskiego im. Krystyny Bochenek (druk III/1026): 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad umieszczeniem w porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Województwa Śląskiego z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2011 (druk III/1027): 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – te cztery projekty uchwał 

będą rozpatrywane po punkcie 24. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LVI, LVII i LVIII sesji Sejmiku. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Rozporządzenia Rady 

Ministrów w sprawie programu zawierającego zadania rządowe służące 

realizacji inwestycji celu publicznego w zakresie rozwoju sieci przesyłowych 

elektroenergetycznych (druk III/1015). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Nauki i Szkolnictwa 

Wyższego z wnioskiem o połączenie z dniem 1 września 2011 roku Kolegium 

Pracowników Służb Społecznych w Czeladzi, Kolegium Nauczycielskiego w 

Bytomiu oraz Zespołu Nauczycielskich Kolegiów Języków Obcych w 

Sosnowcu w Państwową Wyższą Szkołę Zawodową z siedzibą w Czeladzi 

(druk III/1009). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny prawa własności nieruchomości na rzecz Państwowej Wyższej 

Szkoły Zawodowej w Czeladzi z dniem jej utworzenia (druk III/1019). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Śląskiego na 

2010 rok (druk III/1011). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Śląskiego na 

2010 rok (druk III/1021). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2010 

rok (druk III/1022). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie przychodów i kosztów 

zakładów budżetowych, gospodarstwa pomocniczego oraz dochodów i 

wydatków rachunku dochodów własnych jednostek na 2010 rok (druk 

III/1008). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/45/2/2009 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 17 grudnia 2009 roku w sprawie budżetu 

Województwa Śląskiego na rok 2010 w zakresie przychodów i wydatków 

Wojewódzkiego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i 

Kartograficznym (druk III/1014). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/56/12/2010 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 września 2010 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność 

Województwa Śląskiego w użytkowaniu Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego Nr 1 im. prof. Józefa Gasińskiego w Tychach (druk 

III/1013). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na 

nieruchomości stanowiącej własność Województwa Śląskiego w użytkowaniu 

SPZOZ Państwowego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w 

Rybniku (druk III/1020). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kuźnia 

Raciborska na zabezpieczenie wkładu własnego związanego z realizacją 

zadania pod nazwą: Południowo-Zachodni Szlak Cystersów w ramach 

Działania 6.4 Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka Inwestycje 

w produkty turystyczne o znaczeniu ponadregionalnym na terenie 
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Cysterskich Kompozycji Krajobrazowych Rud Wielkich w Rudach (druk 

III/1012). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2010 roku pomocy finansowej 

Gminie Pszczyna na wkład własny do zadania pod nazwą: Renowacja 

Kompleksu Zamkowego w Pszczynie obejmującego budynki stajni książęcych 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą (druk III/1017). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Gminy 

Miasta Częstochowy udziału Województwa Śląskiego 174/1000 

we współwłasności nieruchomości, położonej w Częstochowie przy ulicy Bór 

61, za cenę niższą niż wartość rynkowa tego udziału (druk III/1006). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu rozwoju bazy sportowej 

(druk III/1016). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Repty Górnośląskiego Centrum Rehabilitacji im. 

gen. Jerzego Ziętka w Tarnowskich Górach (druk III/1005). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szpitala Chorób Płuc w 

Orzeszu (druk III/1010). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego programu działalności 

oraz projektu planu finansowego na 2011 rok Śląskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Częstochowie (druk III/1018). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji Częstochowa (druk 

III/1007). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie powołania w skład Rady Śląskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia (druk III/902). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Rządu RP, Komisji 

Europejskiej oraz Komitetu Regionów Unii Europejskiej (druk III/1023). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Śląskiego do 

Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej TRITIA z 

ograniczoną odpowiedzialnością (druk III/1024). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Śląskiego na 

2010 rok (druk III/1025). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia inicjatywy ustanowienia Nagrody i 

organizacji Ogólnopolskiego Konkursu Dziennikarskiego im. Krystyny 

Bochenek (druk III/1026). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2011 (druk III/1027). 

29. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

30. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołów z LVI, LVII i LVIII sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LVI sesji: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LVII sesji: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LVIII sesji: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

Przedstawił Marszałek Bogusław Śmigielski [stanowi załącznik do protokołu]. 

 

- radny Czesław Sobierajski – pytanie o sprawozdanie z prac (Marszałka) w 

Komitecie Regionów. 

 

- radny Marian Ormaniec – pytanie o odwołanie członków rady nadzorczej 

Funduszu Górnośląskiego w trakcie kadencji. Jeden z odwołanych otrzymał 

pismo, w którym stwierdza się, że został odwołany decyzją z 15. października. 

Zapytani o to dwaj członkowie Zarządu nie przypominają sobie takiego 

punktu z posiedzenia. Czy faktycznie była potrzeba odwołania ?  

 

- Marszałek Bogusław Śmigielski – Marszałek w Komitecie Regionów jest 

przedstawicielem rządu, który ustala skład delegacji i reprezentuje w zasadzie 

interesy narodowe. Ta informacja dotycząca funkcjonowania jest na stronach 

internetowych. Sprawozdanie z działalności tego ciała nie podlega ocenie 

przez Sejmik. Komitet działa poprzez komisje, sesje plenarne, przez 

przygotowywanie opinii dotyczących uchwał parlamentu, dyrektyw unijnych. 

Tematy i opinie przydzielane są przez szefów komisji. Dla delegacji polskiej 

były w ostatnim roku przydzielone 4 opinie. Co do drugiego pytania: protokół 
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z posiedzenia Zarządu jest dostępny, był projekt zmiany składu w porządku. 

W ocenie Zarządu rada nadzorcza nie wypełniała swojej funkcji w sposób 

należyty. A zatem jest to ocena działalności byłych członków rady nadzorczej. 

Sądzę, że rada będzie działała w sposób bardziej skuteczny niż obecnie. 

 

- radny Czesław Sobierajski – pytanie nie dotyczyło funkcjonowania Komitetu 

i Komisji – pytałem o Pana inicjatywy, które Pan podjął w ciągu tego okresu. 

Rolą Komitetu Regionów jest przedstawianie stanowisk władz lokalnych i 

regionalnych w legislacji, czyli nie Polski – komitet jest powołany po to, żeby 

właśnie wzmocnić regiony, żeby głos regionów był słyszalny, przykładem 

biała księga… Dla przykładu handel emisjami, dotyczy naszego regionu. Czy 

pan pojechał z opinią, którą byśmy prezentowali ? Nie ! Promocja energii 

odnawialnej, dialog uczelni, itd. Gdybyśmy chcieli otworzyć debatę, to 

godzinę by trwało udowadnianie że Pan Marszałek nie ma racji – chodzi o 

regiony ! Chodzi o działanie, jakie projekty Pan podpisał – wiem, że trzeba 

podpisać przez większa ilość ludzi, ale inicjatywę trzeba mieć, a  żeby ja mieć 

trzeba ją wspólnie tutaj wypracować. 

 

- Marszałek Bogusław Śmigielski – chciałem w skrócie przedstawić jak 

pracuje Komitet Regionów, ale widać z tego, że to jest całkowicie 

niezrozumiałe. Nie ma takiej możliwości funkcjonowania, że można sobie 

przedstawić indywidualnie opinię jako reprezentant regionu. Wydaje nam się 

że nasz przykład demokracji jest dobry dla innych w Europie, ale w Europie 

demokracja działa inaczej. Żeby przedstawić opinię trzeba uzyskać zgodę 

grupy politycznej, a także Komisji. Grupa przedstawicieli Polski nie została 

powołana przez rząd pisowski, poza przedstawicielami PiS, i był wakat ponad 

20 osób i nie było pełnego składu polskiej reprezentacji w Komitecie i to 

wtedy były takie opinie podejmowane. Mam prośbę żeby się przygotować do 

wypowiedzi, żebyśmy rozmawiali merytorycznie, a Pan chce uprawiać 

politykę przed wyborami. Chciałby żeby Europa była wspólnotą regionów, tak 

jak to było w konstytucji, ale jest wspólnota państw. Państwo w ogóle nie 

chcieliście żeby Polska była w Unii, a teraz ma Pan pretensje, że Komitet nie 

realizuje tego co by Pan chciał, a do tego jeszcze regionalnych projektów, nie 

uwzględniając do tego stanowiska rządu. 

 

- radny Czesław Sobierajski – mama daty opinii. To jest 2009 i 2010, a 

opóźnienie, o którym Pan mówi było w 2008 roku. Żeby zainicjować, to trzeba 

chcieć być spikerem – jest to możliwe, ale Pan nie chciał. 

 

- radny Marian Ormaniec – prosiłbym, żeby mi nie odpowiadać pytaniem na 

pytanie, tylko chciałem poprosić o rzeczową odpowiedź, bo wiem, że został 

wybrany pięcioosobowy Zarząd. Dlatego proszę, żeby Pan odpowiedział czy 
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to było przy wiedzy wszystkich członków Zarządu, czy było tematem w 

porządku obrad. 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – będzie odpowiedź 

pisemna. 

 

- radny Andrzej Hutnik – miałem interwencję dotyczącą w sprawie przetargu 

dotyczącego nieruchomości w szpitalu przy ulicy PCK. W tej chwili następuje 

tam sprzedaż zbędnego majątku. Była tam spółka prowadząca usługi 

stomatologiczne, która przystąpiła do przetargu. Przetarg wygrało konsorcjum 

trzech osób. Wobec protestu usunięto z tego konsorcjum trzecią osobę, która 

nie miała nic wspólnego ze stomatologią. Formalnie niby wszystko w 

porządku, problem w tym, że w spółce, która przegrała jest otwartych kilka 

specjalizacji oraz kilkunastu uczniów w zakresie protetyki. Chciałem zwrócić 

uwagę na ten aspekt społeczny, bo to była jedyna w Częstochowie, która 

zajmowała się prowadzeniem specjalizacji. 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – to nie odnosi się do 

sprawozdania Zarządu, w związku z czym proszę o ewentualnie udzielenie 

odpowiedzi w części dotyczącej interpelacji. 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie programu 

zawierającego zadania rządowe służące realizacji inwestycji celu 

publicznego w zakresie rozwoju sieci przesyłowych 

elektroenergetycznych (druk III/1015): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest opinia pozytywna 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

…[koniec kasety 1 a]… 

 

za  30 

przeciw 0 

wstrzym. 1 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Nauki 

i Szkolnictwa Wyższego z wnioskiem o połączenie z dniem 

1 września 2011 roku Kolegium Pracowników Służb Społecznych 

w Czeladzi, Kolegium Nauczycielskiego w Bytomiu oraz Zespołu 

Nauczycielskich Kolegiów Języków Obcych w Sosnowcu 

w Państwową Wyższą Szkołę Zawodową z siedzibą w Czeladzi 

(druk III/1009): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest opinia pozytywna 

Komisji Edukacji, Nauki i Kultury. 

 

- radny Sergiusz Karpiński – chciałem skorzystać z okazji i w przedostatnim 

moim wystąpieniu przed takim wysokim gremium, powiedzieć, że rzadko 

zdarzało mi się z pełnym przekonaniem popierać zamierzenia Zarządu. Ja 

popierałem, to siedziałem cicho. Jest to jedna z ważniejszych uchwał w tej 

kadencji, na pewno jeśli chodzi o sferę edukacji. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie deklaracji wyrażenia zgody na 

dokonanie darowizny prawa własności nieruchomości na rzecz 

Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Czeladzi z dniem jej 

utworzenia (druk III/1019): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – opinia pozytywna 

Komisji Edukacji, Nauki i Kultury oraz Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2010 rok (druk III/1011): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest pozytywna opinia 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2010 rok (druk III/1021): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest opinia Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa 

Śląskiego na 2010 rok (druk III/1022): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest pozytywna opinia 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie przychodów i 

kosztów zakładów budżetowych, gospodarstwa pomocniczego oraz 

dochodów i wydatków rachunku dochodów własnych jednostek na 

2010 rok (druk III/1008): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest pozytywna opinia 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/45/2/2009 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 17 grudnia 2009 roku 

w sprawie budżetu Województwa Śląskiego na rok 2010 

w zakresie przychodów i wydatków Wojewódzkiego Funduszu 

Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym (druk 

III/1014): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest opinia pozytywna 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/56/12/2010 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 22 września 2010 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na 

nieruchomości stanowiącej własność Województwa Śląskiego w 
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użytkowaniu Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Nr 1 im. 

prof. Józefa Gasińskiego w Tychach (druk III/1013): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Zdrowia 

i Komisja Budżetu opiniowały pozytywnie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 5 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność Województwa 

Śląskiego w użytkowaniu SPZOZ Państwowego Szpitala dla 

Nerwowo i Psychicznie Chorych w Rybniku (druk III/1020): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Zdrowia 

i Komisja Budżetu opiniowały pozytywnie. 

 

- radny Czesław Sobierajski – kiedyś było tak, że kiedy WFOŚiGW 

przyznawała środki, to nie było konieczności, że była zastawiona hipoteka 

szpitala. Są to nasze jednostki, więc nie ma bezpośredniego ryzyka, ale co w 

sytuacji gdyby były jakieś kłopoty ze spłatą ? 

 

- radny Sergiusz Karpiński – proponuję, aby w paragrafie 1 ust. 2 po 

określeniu w ust. 1 postawić przecinek. 

 

- Marszałek Bogusław Śmigielski – dostrzegam troskę Pana radnego 

Sobierajskiego o majątek Województwa, my taką również wykazujemy. 

WFOŚiGW udziela pożyczki, która zapewne po spełnieniu warunków będzie 

w 50 % umorzona, natomiast oczekuje zabezpieczenia. Najprostsza formą, 

najmniej obciążająca dla budżetu jest właśnie ustanowienie hipoteki. 

Chciałbym uspokoić, że nie ma takiej możliwości, że samorząd nie 

rozwiązałby problemów, gdyby takie się pojawiły. Co do poprawki – zgadzam 

się. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  28 
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przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Kuźnia Raciborska na zabezpieczenie wkładu własnego 

związanego z realizacją zadania pod nazwą: Południowo-Zachodni 

Szlak Cystersów w ramach Działania 6.4 Programu Operacyjnego 

Innowacyjna Gospodarka Inwestycje w produkty turystyczne 

o znaczeniu ponadregionalnym na terenie Cysterskich Kompozycji 

Krajobrazowych Rud Wielkich w Rudach (druk III/1012): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – jest pozytywna opinia 

Komisji Edukacji, Nauki i Kultury, Komisji Budżetu Skarbu i Finansów oraz 

Komisji Sportu. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2010 roku pomocy 

finansowej Gminie Pszczyna na wkład własny do zadania pod 

nazwą: Renowacja Kompleksu Zamkowego w Pszczynie 

obejmującego budynki stajni książęcych wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą (druk III/1017): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Edukacji, Nauki 

i Kultury opiniowała projekt, podobnie jak Komisja Budżetu Skarbu i 

Finansów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz 

Gminy Miasta Częstochowy udziału Województwa Śląskiego 

174/1000 we współwłasności nieruchomości, położonej 

w Częstochowie przy ulicy Bór 61, za cenę niższą niż wartość 

rynkowa tego udziału (druk III/1006): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Budżetu Skarbu 

i Finansów oraz Komisja Rozwoju opiniowały projekt pozytywnie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu rozwoju bazy 

sportowej (druk III/1016): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Sportu 

opiniowała projekt pozytywnie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Repty Górnośląskiego 

Centrum Rehabilitacji im. gen. Jerzego Ziętka w Tarnowskich 

Górach (druk III/1005): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia opiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Szpitala Chorób Płuc 

w Orzeszu (druk III/1010): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia opiniowała pozytywnie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego programu 

działalności oraz projektu planu finansowego na 2011 rok 

Śląskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Częstochowie (druk 

III/1018): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Rolnictwa i 

Terenów Wiejskich opiniowała ten projekt pozytywnie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Aglomeracji 

Częstochowa (druk III/1007): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Środowiska i 

Gospodarki Wodnej chciała podjąć opinię, ale nie była w stanie. Nie było 

quorum. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie powołania w skład Rady Śląskiego 

Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia (druk 

III/902): 
 

- radny Wiesław Maras – chciałbym zwrócić uwagę na fakt, że podobną 

uchwałę głosowaliśmy już dwukrotnie negatywnie. Otrzymaliśmy kolejne 

pismo od Wojewody, gdzie z treści wynika, że uchylanie od powołania w 

skład rady kandydatów, których mają prawo desygnować podmioty wskazanie 

w ustawie, narusza porządek prawa i może być odczytywane jako próba 

ingerencji Sejmiku w decyzje podmiotu uprawnionego. Jest odwrotnie – to jest 

próba ingerencji Wojewody decyzje Sejmiku, bo ja rozumiem w przypadku 

gdyby ta komisja liczyła dwie osoby, ale komisja dialogu liczy kilkanaście, 

więc jest szansa, że z tej grupy da się zaproponować kogoś innego niż tego 

Pana, kiedy dwukrotnie w tej sprawie Sejmik wypowiedział się negatywnie. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  14 

przeciw 19 

wstrzym. 0 

 

Uchwała nie została podjęta. 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Rządu RP, Komisji 

Europejskiej oraz Komitetu Regionów Unii Europejskiej (druk 

III/1023): 
 

- radna Ludgarda Buzek – sformułowany apel w sprawie moratorium na 

pakiet energetyczno-klimatyczny jest nieporozumieniem, brakiem zrozumienia 

czym jest pakiet i w jaki sposób obowiązuje. Pakiet nie obowiązuje Śląska, 

obowiązuje całą Polskę globalnie. Nie można z niego wyłączać 

jakiegokolwiek regionu. Energię odnawialną będzie się produkować na 

północy Polski, gdzie można stawiać wiatraki. Stan polskiej energetyki jest 

taki, że połowa bloków energetycznych węglowych jest w zasadzie w ruinie, 

które maja sprawność rzędu 20-30 % i wymaga to budowy nowych. To 

oznacza, że przebudowując ograniczymy emisję CO2 nie o 20, ale o 30 %, bo 

zużyjemy o połowę mniej węgla. Dodatkową zaletą jest fakt, że 

zaoszczędzimy surowiec, którego mamy już tylko na dziesiątki lat. Aby 

przebudować energetykę, dzięki handlowi emisjami zyskujemy około 20-30 

mld zł. Kwota 300 mld podana w apelu jest nie wiadomo skąd wzięta. 

 

- radny Czesław Sobierajski – mogę się zgodzić tylko w części. W 1995 

mieliśmy Kontrakt Regionalny dla Województwa Śląskiego. Uzgodniliśmy 

pewne rozwiązania, powołaliśmy komisje mieszane, ze względu na specyfikę 

regionu. Nasze województwo produkuje i konsumuje ponad 20 % energii. 

Realizacja tego pakietu kosztuje nas około 6 kopalń do likwidacji. Nie 

twierdze, że nie mamy tego realizować, ale czasokres i liczby, które są, 

powodują, że jest to niemożliwe do realizacji. Emisja – mamy jeszcze 2 lata 

luzu, a później koniec. Dostosowanie firmy Tauron do pakietu w tym okresie, 

jak przedstawiał prezes, kosztuje 50 mld. To jest dla Polski, ale Śląsk jest 

szczególny. Nie stać nas na realizację rozwiązania 3x20. Coraz częściej się 

mówi, że Śląsk powinien mieć pakiet oddzielny, kompatybilny, ale o innych 

cyfrach, inaczej damy zgodę na załamanie gospodarcze regionu. 

 

- radny Witold Naturski – dlaczego teraz ? Gdzie Pan był Panie Radny 

Sobierajski 2, 3 lata temu, kiedy ta sprawa była dyskutowana w Europie ? 

Kiedy przez europosłów pracujących w komisjach można było jeszcze cos 

zrobić, kiedy rząd wynegocjował znacznie lepsze warunki, będąc całkowicie 

osamotnionym. Pytam dlaczego na ostatniej sesji przed wyborami Pan Radny 

występuje z tak absurdalnym i zupełnie nie na miejscu apelem, w momencie 

kiedy wszystko zostało dawno ustalone ? Prosiłbym żeby na drugi raz Pan 

Radny nie czekał 3 lata z tego typu apelami, najlepiej żeby pojechał do 

Brukseli w momencie kiedy sprawa jest na najniższym szczeblu, w komisji, 

kiedy można najskuteczniej lobbować. Polscy euro posłowie uzyskali tyle ile 

się da, nawet więcej, bo gdyby nie ich praca mielibyśmy znacznie trudniejsze 

zobowiązania. Proponuję nie zapominać o realiach w jakich się żyje, stosować 
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się do zobowiązań międzynawowych zawartych również na żądanie Pana 

partii i nie straszyć tym, co na pewno nie będzie miało miejsca. 

 

- Wicemarszałek Zbyszek Zaborowski – co do projektu apelu, dziękuję za 

przypomnienie Kontraktu… skorzystali wszyscy, bo to przetarło pewną 

ścieżkę, ale nie ma to w tym przypadku zastosowania. Jeśli możemy się o coś 

zwracać to o renegocjację do rządu polskiego, nie do Komisji Europejskiej. 

…[koniec kasety 1 b]… ten problem jest również w centrum uwagi Zarządu. 

Wspieramy i propagujmy energię odnawialną. U nas z wiatrakami jest gorzej, 

ale biogazownie, energetyka wodna. Proponowałbym, żeby jeszcze raz 

rozważyć ten apel, bo w tej formule jest trudny do przyjęcia. 

 

- radny Czesław Sobierajski – zgadzam się, że powinno to być kierowane do 

rządu. Apel, a potem renegocjacje. Śląsk powinien być traktowany 

szczególnie. W momencie kiedy głosowaliśmy Strategię, mówiliśmy o tym. 

 

- Marszałek Bogusław Śmigielski – co do apelu, w pełni zgadzam się ze 

zdaniem Pani Radnej Ludgardy Buzek. Można podejść do tego w taki sposób, 

że pakiet nam się nie podoba. Głos polegający na tym żeby rząd 

wynegocjował nowe warunki jest utopijny. Istotnym jest żebyśmy dostawali 

pieniądze na modernizację energetyki. Naszym śląskim problemem 

restrukturyzacja przemysłu, a na to potrzeba kapitału. Istotne są pieniądze na 

restrukturyzację energetyki, zwiększanie sprawności bloków co da spadek 

produkcji CO2. Nie ma możliwości zawrócenia tego procesu. Będę głosował 

przeciw. 

 

- radny Witold Naturski – [z miejsca, poza nagraniem] 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – do tej pory nie dostałem 

nic na piśmie – nie chodzi tylko o kosmetyczne poprawki, trzeba to chyba 

przeredagować. 

 

- radny Czesław Sobierajski – nie mówię o tym, że się obrażamy na Komisję 

Europejską. Mówimy o tym samym pakiecie, tylko do zrealizowania w realnej 

perspektywie czasowej. Energetyka pochłonie ponad 300 mld lekko licząc. 

Skąd wziąć te pieniądze ? Musimy robić wszystko co możliwe, to jest racja 

stanu Śląska. To tylko apel, nic więcej. Czy będzie skuteczny ? Nie wiem ! 

Byłby to apel do rządu o podjęcie renegocjacji. 

 

- radny Witold Naturski – jeżeli mamy przyjąć taką uchwałę, to należałoby 

dopisać, iż my radni Sejmiku zdajemy sobie sprawę z tego, że po ponownym 

otwarciu negocjacji ich wynik może być znacznie gorszy niż obecnie. 
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- radny Andrzej Hutnik – trzeba sobie uświadomić, że jeśli do pakietu 

klimatycznego nie przystąpią Rosja, Chiny, USA, to nasza gospodarka 

europejska ponosząc koszty restrukturyzacji stanie się niekonkurencyjna i 

gospodarczo nie będziemy mieli szans. Będziemy mieli najdroższą energię, a 

w ślad za tym wszystkie inne dobra konsumpcyjne. 

 

- radny Adam Wolak – wszelka administracyjna presja jest sprzeczna z 

metodami samoregulacji obecnymi w rozwoju społeczeństw. Jest oczywiste, 

że stare technologie będą zastępowane przez nowe, niezależnie od unijnej 

biurokracji. 

 

- radny Witold Naturski – najgorszą i najbardziej szkodliwą sprawą, zawsze i 

wszędzie, jest niewiedza i ignorancja. Prosiłbym radnych z PiS o 

zdecydowanie się czy lepszy jest wolny rynek, czy protekcjonizm, bo panowie 

lekko się plączą. Po co ta dyskusja ? Jesteśmy w pewnej organizacji, ponosimy 

pewne wyrzeczenia, mamy pewne korzyści. Stosunek jednych do drugich 

zależy od jakości negocjacji. 

 

Głosowanie nad uchwałą (z poprawkami radnego Sobierajskiego): 

 

za  11 

przeciw 19 

wstrzym. 6 

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Śląskiego 

do Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej 

TRITIA z ograniczoną odpowiedzialnością (druk III/1024): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby zabrać 

głos ? .. Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa 

Śląskiego na 2010 rok (druk III/1025): 
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- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – Komisja Budżetu, 

Skarbu i Finansów opiniowała pozytywnie projekt uchwały. Czy ktoś chciałby 

zabrać głos ? .. Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia inicjatywy ustanowienia 

Nagrody i organizacji Ogólnopolskiego Konkursu 

Dziennikarskiego im. Krystyny Bochenek (druk III/1026): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś chciałby zabrać 

głos ? .. Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2011 

(druk III/1027): 
 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – czy są uwagi do projektu 

uchwały ? Czy ktoś chciałby zabrać głos ? .. Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

29. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
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- radny Czesław Sobierajski – mam nadzieję, że Państwo świadomie nad tym 

głosowali i wiedzą co nas czeka przy tym pakiecie. Tu dajemy tylko sygnał, że 

to jest nienormalne, absurdalne dla Śląska, to niesie zagrożenia przeogromne. 

Przypomnimy sobie kiedyś co zrobiliśmy dzisiaj. Do Pana Marszałka – proszę 

mi jednak dostarczyć odpowiedź na piśmie odnośnie 3 mln zł z 

CENTROZAPU. 

 

- radny Krzysztof Stachowicz – podziękował wszystkim w imieniu klubu 

radnych PO za pracę w ostatnich czterech latach. 

 

- Marszałek Bogusław Śmigielski – co do zapytania radnego Hutnika – do 

przetargu stanęły dwie firmy. Przegrała ta, która użytkowała tą nieruchomość, 

ale to na jej wniosek ten przetarg był zrobiony. Zarząd nie mógł tworzyć 

szczególnych preferencji dla tej firmy. 

 

- radny Michał Czarski, Przewodniczący Sejmiku – porządek sesji został 

wyczerpany, spotykamy się o 13
00

 na Sali Marmurowej. 

 

 

30. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 12
30

. 
 


